

СОДЕРЖАНИЕ

ПРЕДИСЛОВИЕ	9
--------------------------	---

I. НАУЧНЫЕ СТАТЬИ

<i>Калиничев А. А.</i> Община ингерманландских финнов в государственной системе Швеции и России.....	13
<i>Сидоренко Л. В.</i> Династический вопрос в Англии на рубеже XVII–XVIII вв.....	36
<i>Стецкевич М. С.</i> Парламентская реформа 1832 г. и церковь Англии..	59
<i>Гончарова Т. Н.</i> Эдуар Тувенель и отношение российских правящих кругов к объединению Италии.....	73
<i>Массов А. Я.</i> Российские консулы в Мельбурне о развитии федералистского движения в Австралии и проблемах формирования Австралийского союза (конец XIX – начало XX вв.).....	99
<i>Бодров А. В.</i> Историческое значение «Конституции» Эльзас-Лотарингии 1911 года.....	113
<i>Приступа Н. Н.</i> Национальный фронт чехов и словаков и его место в политической системе Чехословакии (1945–1960).....	129

II. НАУЧНЫЕ СООБЩЕНИЯ

<i>Белгородская Т. А.</i> Эволюция визуальных образов глав США – СССР/России в энциклопедистике: компаративистский подход.....	148
<i>Борисова Д.</i> Причины возникновения расизма по отношению к алжирским трудовым мигрантам во Франции в 1973 году.....	158

III. ИСТОЧНИКОВЕДЕНИЕ И ИСТОРИОГРАФИЯ

<i>Плат Т.</i> Центр или периферия? Особенности восприятия Санкт-Петербурга представителями немецко-российских экономистов конца XVIII века: в качестве научного центра и объекта исследований.....	170
<i>Суворова О. А.</i> Причины и начало Мексиканской войны (1846–1848) в американской историографии.....	185
<i>Арзамасцева Е. Н.</i> Визуальный образ российской власти в финляндской печати 1905–1908 гг.....	196

IV. ИСТОРИЧЕСКАЯ АНТОЛОГИЯ

Маклаков В. А. Воспоминания о посольской деятельности. Отрывок. Подготовка текста и комментарии <i>А. В. Смолина</i>	206
--	-----

V. РЕЦЕНЗИИ

<i>Барышников В. Н.</i> Еще одна работа о вступлении Финляндии в войну с СССР в 1941 году. Рецензия на книгу: М. Солонин. 25 июня. Глупость или агрессия? М.: Яуза, Эксмо, 2008. – 640 с.	228
<i>Смолин А. В.</i> Русская эмиграция в Европе: через мифы к реальности. Рецензия на книгу: В. И. Хрисанфов. «Российский исход»: мифы и реальность. Историографическое исследование о численности «первой волны» российской эмиграции 1917–1920 гг. СПб.: Культурно-просветительское товарищество, 2014. – 196 с.	244

VI. ХРОНИКА

Научные конференции, проведенные кафедрой истории Нового и новейшего времени (апрель – сентябрь 2014 г.).....	251
<i>Ганзенко Д. С.</i> О деятельности СНО кафедры истории Нового и новейшего времени в 2013/2014 учебном году.....	261
<i>Возгрин В. Е.</i> Памяти Р. Ф. Ганелина.....	265
Наши юбиляры (В. Н. Барышников, В. Е. Возгрин, В. Н. Борисенко).....	271
<i>Требования к подаче материалов в журнал</i>	288

CONTENTS

PREFACE	11
----------------------	----

I. SCIENTIFIC ARTICLES

<i>Kalinitchev A. A.</i> Community of Ingrean Finns in the state system of Sweden and Russia.....	13
<i>Sidorenko L. V.</i> Dynastical Question in England at the Edge of XVII–XVIII centuries.....	36
<i>Stetskevich M. S.</i> The Parliamentary reform (1832) and the Church of England.....	59
<i>Goncharova T. N.</i> Edouard Thouvenel and Russian politics towards the unification of Italy.....	73
<i>Massov A. Ya.</i> Russian Consuls in Melbourne concerning development of Federalist Movement in Australia and issues of shaping of Australian Commonwealth (late 19 th – early 20 th centuries).....	99
<i>Bodrov A. V.</i> Historical significance of the Alsace-Lorraine’s Constitution of 1911.....	113
<i>Pristupa N. N.</i> The National Front of Czechs and Slovaks and its Place in the Czechoslovak Political System (1945–1960).....	129

II. SCIENTIFIC REPORTS

<i>Belgorodskaya T. A.</i> Evolution of visual images of heads of the USA – USSR/Russia in encyclopedias: compare studies.....	148
<i>Borisova D. S.</i> Reasons of the emergence of racism against Algerian labor migrants in France in 1973.....	158

III. CRITICAL STUDY OF SOURCES AND HISTORIOGRAPHY

<i>Plath T.</i> Center or periphery? Particularities of perception of Saint-Petersburg by some German-Russian economists of the late 18 th century: as a research center and a research object.....	170
<i>Suvorova O. A.</i> Reasons and beginning of the Mexican war (1846–1848) in the American historiography.....	185
<i>Arzamastseva E. N.</i> Visual image of Russian authorities in Finnish press in 1905–1908.....	196

IV. HISTORICAL ANTHOLOGY

Maklakoff V. A. Memories of ambassadorial activity. An excerpt. Text preparation and comments by <i>A. V. Smolin</i>	206
--	-----

V. REVIEWS

<i>Baryshnikov V. N.</i> Another work on Accession of Finland in the war with the Soviet Union in 1941. Review on the book: M. Solonin. June 25th. Stupidity or aggression? Moscow, 2008. – 640 p.....	228
<i>Smolin A. V.</i> Russian emigration in Europe: through the myths to reality. Review on the book: V. I. Khrysanfov. «Russian outcome»: myths and reality. Historiographical study on the number of the “first wave” of Russian emigration of 1917–1920. Saint-Petersburg, 2014. – 196 p.....	244

VI. CHRONICLE

Conferences organized by the Department of Modern and Contemporary History (April – September 2014).....	251
<i> Ganzenko D. S.</i> On the activities of the Student’s Scientific Society “Novist” in 2014/2015 Academic Year.....	261
<i>Vozgrin V. E.</i> In Memoriam of R. Sh. Ganelin.....	265
Our Greetings (V. N. Baryshnikov, V. E. Vozgrin, V. N. Borisenko).....	271
<i>Requirements for submitting materials to the journal</i>	288